

Dr. Vaclovas and dr. Stefanija Čepukėnas Scholarship

On the initiative of Neila Baumilienė, an alumna of Vytautas Magnus University and the Executive Director of the New York Office of the Kazickas Family Foundation, and with the support of the Kazickas Family Foundation, a scholarship in memory of Drs. Vaclovas and Dr. Stefanija Čepukėnai was established at Vytautas Magnus University. The daughters of Drs. V. and S. Čepukėnai, Rasa and Milda, also contribute financially to this scholarship. The aim of the scholarship is to foster the French language and Francophone culture by enabling the most active students to deepen their learning and study it further, as well as to promote and spread it in society.

Applicants who want to receive the Scholarship must meet the following criteria:

- the overall average grade of the studied subjects must be at least 8 (eight),
- learning French at a B1 level or higher,
- being active in civic, social, or community activities, organizing and/or participating in activities related to French and/or Francophone culture, or engaging in scientific and/or scholarly promotion or artistic activities in this field,
- having plans to purposefully use the scholarship to implement activities related to the French language and/or culture (e.g., using study credits for the French subject, participating in study trips to courses in a Francophone country, paying for DELF, TCF, etc.).

The Scholarship will be awarded to the student(s) who most closely meets the specified criteria. The decision on awarding the Scholarship will be made by VMU Institute of Foreign Languages and the founders of the scholarship.

Selected candidates will be invited to an interview with the representatives of the Institute of Foreign Languages and the founders of dr. V. and S. Čepukėnai Scholarship, after which the scholarship winner(s) will be announced.

For a more detailed biography of Drs. V. and S. Čepukėnas in the memoirs of their daughters, Milda and Rasa Čepukėnas, [click here](#).

Information about the Scholarship in French / Les informations sur la bourse en Français peuvent être trouvées ici

En 2023, la Fondation de la famille Kazickas et Neila Baumiliene, diplômée de l'Université Vytautas Magnus ont instauré une bourse à la mémoire des Drs. V. et S. Čepukėnas, professeurs de français. Son but est de nourrir la langue française et la culture francophone, permettant aux étudiants les plus actifs de la connaître, de l'approfondir, de la favoriser et de la diffuser dans la société. Les candidats qui souhaitent recevoir la bourse doivent répondre aux critères suivants:

- Obtenir la note moyenne d'au moins 8(huit) pour l'ensemble des matières étudiées lors du dernier semestre;
- Apprendre le français au niveau B1 ou supérieur;
- S'engager dans des activités scientifiques, sociales et publiques à l'université et à l'extérieur pendant les études. Réaliser des activités de vulgarisation scientifique ou artistique liées à la francophonie;
- Utiliser la bourse pour mettre en œuvre des activités liées à la langue et/ou à la culture française (par exemple : couvrir les frais d'inscription ou coûts additionnels pour le français, voyage d'étude pour faire un stage dans un pays francophone, payer le DELF, le TCF).

La bourse sera attribuée à l'étudiant ou aux étudiants qui répond(ent) le mieux aux critères publiés. La décision d'attribution de la bourse sera prise par la commission en collaboration avec les fondateurs de la bourse.

Pour une biographie plus détaillée du Drs. V. et S. Čepukėnas, dans les mémoires de leurs filles, Milda et Rasa Čepukėnas, **[cliquez ici](#)**.